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[TRANSLATION – TRADUCTION]

AGREEMENT CONCERNING ANTARCTIC COOPERATION BETWEEN 
THE GOVERNMENT OF THE ARGENTINE REPUBLIC AND THE 
GOVERNMENT OF THE CZECH REPUBLIC

The Government of the Argentine Republic and the Government of the Czech 
Republic (hereinafter referred to as “the Parties”);

Confirming their intention to strengthen the ties of mutual cooperation and friendship 
that exist between them;

Considering articles II and III of the Antarctic Treaty and Article VI of the Protocol 
on Environmental Protection, and the recommendations (measures, decisions, and 
resolutions) of the consultative assemblies on the Antarctic Treaty;

Stressing the great importance of international cooperation when undertaking 
scientific activities in the region of Antarctica;

Recognizing the growing importance of the Antarctic for scientific research, 
particularly in the global environment field; and

Mindful of the need to maximize the effect of such scientific activities on the 
Antarctic environment and its dependent and associated ecosystems;

Have agreed as follows:

Article I

The Parties shall do their utmost to implement joint activities aimed at exploiting the 
cooperation possibilities envisaged the Antarctic Treaty and in the Protocol on 
Environmental Protection, particularly in the scientific, technological, logistic and 
environmental fields, in order to improve their knowledge of the Antarctic continent and 
the area below latitude 60° south.

Article II

1. In the framework of the Antarctic Treaty, the Parties shall cooperate in the 
following ways particularly:

(a) Participation by scientists and technicians from one country in Antarctic 
expeditions carried out using logistical resources from the national programme of the 
other country;

(b) Exchange of scientific and technical personnel, and scholarships, courses and 
technology and, in particular, scientists and technicians from each country, between 
Argentine and Czech scientific stations.

(c) Scientific meetings and joint research on previously agreed-upon topics and 
projects;
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(d) Joint use of scientific research facilities and laboratories in Antarctica and 
elsewhere for the development of programmes relating to disciplines relevant to 
Antarctica;

(e) Exchange of information on scientific research projects and bibliography, and 
the production of joint publications;

(f) Joint use of logistical resources with a view to rationalizing costs and 
minimizing the impact on the Antarctic environment and its dependent and associated 
ecosystems.

2. Unless agreed otherwise for a specific case, the cost incurred in implementing 
the aforementioned activities will be borne by the Party causing it. The cost incurred by 
the respective institutions involved in the activities arising from cooperation under this 
Agreement will be paid in accordance with the legal provisions of the Parties.

Article III

The institutions responsible for coordinating cooperation under this Agreement are:
For the Argentine Party, the National Antarctic Office of the Ministry of Foreign 

Relations, International Trade and Worship;
For the Czech Party, the Ministry of Education, Youth, and Physical Culture.

Article IV

Any differences arising in relation to the interpretation or application of this 
Agreement, which cannot be resolved by the institutions mentioned in the foregoing 
Article, shall be resolved through negotiations between the Parties.

Article V

This Agreement shall enter into force on the date of the last of the notes whereby the 
Parties notify each other, through the diplomatic channel, that their respective national 
requirements for this purpose have been fulfilled.

Article VI

This Agreement shall remain in force indefinitely. Nonetheless, either of the 
Parties may denounce it by giving a minimum of six months’ written notice to the other, 
through the diplomatic channel, of its intention to do so. The termination of this 
Agreement shall not affect currently executing activities that began during its lifetime.

DONE in Buenos Aires, on 2 March 2010, in two original copies in the Spanish and 
Czech languages, each text being equally authentic.

For the Government of the Argentine Republic:
JORGE ENRIQUE TAIANA
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For the Government of the Czech Republic
STEPAN ZAKAC
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[TRANSLATION – TRADUCTION]

ACCORD RELATIF À LA COOPÉRATION DANS L'ANTARCTIQUE 
ENTRE LE GOUVERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE ARGENTINE ET 
LE GOUVERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE TCHÈQUE 

Le Gouvernement de la République argentine et le Gouvernement de la République 
tchèque (ci-après dénommés les « Parties »);

Confirmant leur intention de renforcer les liens de coopération et d’amitié entre les 
Parties;

Tenant compte des articles II et III du Traité sur l'Antarctique et de l'article VI du 
Protocole relatif à la protection de l’environnement ainsi que des recommandations 
(mesures, décisions et résolutions) des Réunions consultatives du Traité sur l'Antarctique;

Soulignant l'importance que revêt la coopération internationale lors de la conduite 
d'activités scientifiques dans la région de l'Antarctique;

Reconnaissant l'importance croissante de l'Antarctique pour la recherche 
scientifique, notamment pour l'environnement mondial; et

Conscients de la nécessité d'optimiser l'incidence de ces activités scientifiques sur 
l'environnement antarctique et sur ses écosystèmes;

Sont convenus de ce qui suit :

Article I

Les Parties concentrent leurs efforts, lors de la mise en œuvre d'activités conjointes, 
pour tirer parti des possibilités de coopération prévues dans le cadre du Traité sur 
l'Antarctique et du Protocole relatif à la protection de l'environnement, en particulier dans 
les domaines scientifique, technologique, logistique et environnemental, afin de parvenir 
à une meilleure compréhension du continent antarctique et de la zone située au sud de la 
latitude 60° S.

Article II

1. Dans le cadre du Traité sur l'Antarctique, la coopération entre les Parties porte, 
entre autres, sur les aspects suivants :

a) La participation de scientifiques et de techniciens d’une Partie dans les 
campagnes antarctiques entreprises avec des moyens logistiques issus du programme 
national de l’autre Partie;

b) L'échange de personnel scientifique et technique, de bourses, cours, technologie 
et en particulier, de scientifiques et techniciens des deux Parties dans les stations 
scientifiques argentines et tchèques;

c) La tenue de réunions scientifiques et la réalisation d'enquêtes conjointes sur des 
thèmes et projets convenus au préalable;
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d) L'utilisation conjointe d'installations et de laboratoires de recherche scientifique 
en Antarctique et ailleurs afin de mettre en place des programmes relatifs à des 
disciplines intéressant particulièrement l'Antarctique;

e) L'échange d'informations sur des projets de recherche scientifique et de 
bibliographie, ainsi que de l'édition de publications conjointes;

f) L'utilisation conjointe de moyens logistiques pour rationaliser les coûts et 
minimiser l'impact sur l'environnement et ses écosystèmes qui lui sont associés.

2. Les coûts correspondant à la mise en œuvre des activités susmentionnées sont 
pris en charge par la Partie responsable, sauf si, dans un cas concret, il en est convenu 
autrement. Le paiement des coûts portant préjudice aux institutions impliquées dans les 
activités issues de la coopération visée par le présent Accord, doit être effectué 
conformément aux dispositions légales des Parties.

Article III

Les organismes chargés de coordonner la coopération conformément au présent 
Accord sont :

Pour l'Argentine : la Direction nationale de l’Antarctique, Ministère des 
relations extérieures, du commerce international et du culte;

Pour la République tchèque : le Ministère de l'éducation, de la jeunesse et de la 
culture physique.

Article IV

Tout différend relatif à l'interprétation ou à la mise en œuvre du présent Accord et 
n'ayant pu être résolu par les organismes mentionnés dans l'article précédent, est réglé par 
voie de négociation entre les Parties.

Article V

Le présent Accord entre en vigueur à la date de la dernière notification écrite 
adressée par la voie diplomatique par laquelle les Parties indiquent que les conditions 
internes pour son entrée en vigueur sont réunies.

Article VI

Le présent Accord est conclu pour une durée indéfinie. Cependant, l'une quelconque 
des Parties moyennant un préavis écrit de six mois, adressé à l'autre Partie par la voie 
diplomatique, peut le dénoncer. La dénonciation du présent Accord n’affecte en rien les 
activités qui auraient commencé pendant sa durée et qui sont toujours en cours 
d'exécution conformément à ce dernier.
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FAIT à Buenos Aires, le deux mars deux mil dix, en deux exemplaires originaux en 
langues espagnole et tchèque, les deux textes faisant également foi.

Pour le Gouvernement de la République argentine :
JORGE ENRIQUE TAIANA

Pour le Gouvernement de la République tchèque :
STEPAN ZAKAC
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